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BESZÁMOLÓ 
a 2011. évi CLXXXIX. törvény 32 §. (2) bekezdés k) pontjában foglaltakra 
figyelemmel képviselői munkámról az alábbiakban számolok be.  

Az ígéretek teljesítésének és a városszolgálatnak alapvető színterét Szombathely 
Megyei Jogú Város Közgyűlése, valamint a szakmai bizottságok biztosítják. Ezen 
demokratikus fórumokon nyílik- és van lehetősége a képviselőknek választási „nagy 
ígéreteik” megvalósításához zöld utat kapniuk.   

A beszámolás időszaki tevékenységet beárnyékolta és meghatározta a központi 
költségvetés forrásainak jelentős beszűkülése, adóelvonások és egyéb más 
bevételkiesést okozó kormányzati intézkedések.  

A képviselő testület – és benne a képviselővel - nem tudta szándékolt feladatait, 
terveit véghezvinni, ugyan a város működtetését a költségvetés megalkotásával 
biztosítottuk, azonban az elmúlt évihez hasonlóan a szociális- és egészségügyi 
intézkedések sorát volt kénytelen prioritásként kezelni a testület.  
Az előkészítő munka e tárgykör esetében a Szociális és Lakásbizottságon belül 
zajlott, melynek tagjaként részt vettem az ezen időszak alatti összesen havi rendes 
(10 alkalom) illetve rendkívüli (2 alkalom) nyári üléseken. 

Javaslatokat fogalmaztunk meg és döntöttünk többek között: 
 gyermekintézmények támogatásáról,  
 rászorulók pénzbeli szociális támogatásának megemeléséről, 
 lakásgazdálkodási koncepció kidolgozását követően működtetjük a Közösségi 

Bérlakás Rendszert (KBR), amely önkormányzati szinten országos díjat 
kapott.  

 a város biztosította a rászorulóknak a szociális étkeztetést, 
 választási ígéretemnek is megfelelőn befejeződött a volt városi strand 

területére tervezett új bölcsőde kivitelezése és határidőben átadásra is került.  
Szülői (13+1) és dolgozói (10+1) parkolók kerültek kialakításra. Előbbi 
forrásfedezetét önkormányzatunk költségvetése biztosította, mintegy 200 
millió forinttal. 

 „a szombathelyi szociális ellátórendszer fejlesztésére az idősek és az 
autizmussal élők nappali ellátása tekintetében” döntöttünk: Szombathely, 
Pozsony utca 47. szám alatti ingatlanon: 
  egy legalább 24 fős nappali intézményt kíván létrehozni autizmus 

spektrum zavarral élők számára, továbbá  
 a jelenleg meglévő 40 fő idős személy nappali ellátását biztosító ellátás 

fejlesztése mellett a kapacitást legalább 14 fő férőhellyel a demens 
nappali ellátás tekintetében önkormányzatunk növelni kívánja. 

 bizottságunk döntött a szociális bérlakások kiadásáról, szerződések 
meghosszabbításáról százas nagyságrendekben. Ugyanígy elbírálta a 
jelentősen megnövekedett krízishelyzetben lévő emberek igényeit.  

Tagja vagyok további két (Gazdasági és Jogi valamint a Városstratégiai, 
Idegenforgalmi és Sport) bizottságnak, melyek munkájában állandó jelleggel és 
folyamatosan részt vettem. Előbbinél 9 rendes,4 rendkívüli, utóbbi bizottságban 12 
rendes, valamint 1 rendkívüli ülésen vettem részt. Ezen bizottsági tagságaimból 
kifolyólag városunk teljes infrastruktúrájának és gazdaságának fejlesztési 
kérdéseiben és döntéseiben részt vettem. Beszámolómban csak a körzetemet 
leginkább érintő történéseiről adok számot.   



Ezen bizottságokban az előző évben és ciklusban megkezdett, a képviselői ígéretek 
teljesítését igyekeztem elősegíteni. Ez kevésbé látványos háttérmunka, ugyanakkor 
nagyon fontos és aprólékos egyeztetések, kompromisszumok sorozata annak 
érdekében, hogy városunk minden körzete lehetőség szerint azonos módon 
fejlődjön. 

Minden nehézség ellenére nemcsak elindult de tervszerinti ütemben haladt és 
befejeződött a 48 férőhelyes új Bölcsőde, valamin a hozzá tartozó 14 beállós szülői 
parkoló kivitelezése.  
Önkormányzatunk nettó 28,7 M Ft-tal támogatása mellett, az eredményesen zárult 
eszközbeszerzési pályázatot követően minden igényt kielégítő gyermekbútorok és 
játékok, valamint informatikai eszközök segítik a gyermekek fejlődést.  

Elkészült a Sugár- Markusovszky- Horváth Boldizsár kereszteződésének forgalmi 
rendjét szabályozó körforgalom módosított terve, megfelelő egyeztetéseket (körházi 
szakszervezet, OMSZ)) követően sikerült a környező utcákban parkolóhelyeket 
„megmenten”.  
Ugyanakkor a körházi dolgozók számára 45 férőhelyes új parkoló kiépítése történt 
meg. A beruházások átadásra is kerültek 2023. évben, így 1505 m2 aszfaltburkolat, 
1346 m2 térburkolat és 2400 m2 zöldfelület újult meg.  

Régi igény teljesült azzal, hogy a Szófia – Maros utca kereszteződésében a Postától 
a kámoni húsboltig, illetve a Postától az Írottkő utca felé új gyalogos átkelőhelyeket 
sikerült létesíteni. Mindezt néhai György István Péter képviselőjelölt barátommal 
közösen ígértük meg 2019-ben. Sajnos a teljesítést már élhette meg, így az ő 
emlékének ajánlom ezúton is. 

Sajnos mindennemű egyeztetés ellenére a Magyar Posta Zrt. bezárta a körzet 
egyetlen fiókját a Szófia utcai 4-es postát. Anyagi forrásaiból kivéreztetett 
önkormányzatunk pedig nem tudta üzemeltetésre átvenni így szándékolt 
akadálymentesítési törekvéseim okafogyottá is váltak.  

Bár nem választasi körzetem része, de ugyanakkor a becsatlakozó Szófia és Uzsoki 
utcában élőket közvetlenül is érinti, hogy a Szent Imre herceg útja ezen szakasza 
felújításra történik meg az 1100 m2 aszfaltburkolat cseréjével.   

Vállalásomat teljesítve a Hadnagy utcai szakképző iskola előtt 70 m hosszúságú 
járdaszakasz burkolatcseréje, valamint 270 m hosszban a Hadnagy utca (Deák 
Ferenc – Horváth Boldizsár krt.) közti páros oldalának teljes pályaszerkezet felújítása 
történt meg. Bár az utca páratlan oldalának járdaszakasza valamelyest jobb állapotú, 
ennek ellenére az aszfalthibák kijavítását a jövő év tavaszára tervezem.  

Köztéri szobor állítás Dr. Palkó István emlékére. 
Dr. Palkó István (1913-2008) pedagógus, nyelvész, irodalomtudós, az Életünk 
folyóirat elindítója, a Nagy Lajos Gimnázium első igazgatója  
Az 1959-60-61-ben szervezte meg A Berzsenyi Dániel Főiskola előd intézményét – 
Felsőfokú Tanítóképző Intézet néven. Lényegét tekintve a helyi felsőoktatás 
megteremtése fűződik nevéhez.  
Palkó István igazi életet élt, mert „az az igazi élet, amit másokért élünk”. (Bruce Lee). 
Büszke vagyok, hogy tevékeny részese lehettem emléke ilyetén megőrzésének.    

A Városstratégiai, Idegenforgalmi és Sport Bizottsága (VISB) határozata értelmében 
2023. évi költségvetésünk az „Évközi tervezések, útfelújítás tervezések, egyéb 
tervezések” előirányzat terhére azonnali tervezési feladatok kerültek meghatározásra 
az alábbiak szerint:  



 „Szombathelyi körutak (a Bartók Béla körút a Hazatius F. utcától - a Paragvári 
utca kereszteződésig, Dr. István Lajos körút a Paragvári utcai 
kereszteződéstől - a Sugár úti körforgalomig, a Horváth Boldizsár körút a 
Sugár úti körforgalomtól – a Horváth Boldizsár körút-11-es Huszár út-Bocskai 
István körút-Vörösmarty Mihály utca kereszteződésben lévő körforgalomig, a 
Horváth Boldizsár körút-11-es Huszár út-Bocskai István körút-Vörösmarty 
Mihály utca körforgalom,  a Bocskai István körút a Horváth Boldizsár körút-11-
es Huszár út-Bocskai István körút-Vörösmarty Mihály utca kereszteződésében 
lévő körforgalomtól - a Semmelweis I. utca kereszteződéséig) felújítására 
vonatkozó kiviteli tervek elkészítésére, szakaszonkénti tervezői 
költségbecsléssel”. 

 Szombathely, Akacs Mihály utca burkolatfelújítására, valamint a meglévő 
csapadékvíz csatorna állapotfelmérésre és szükség szerinti cseréjére, új 
csapadékvíz csatorna építésére vonatkozó teljeskörű engedélyezési és kiviteli 
terv elkészítése tervezői költségbecsléssel, 2 ütemben. 

A VISB határozata értelmében a „TOP Plusz program „parkolási infrastruktúra és 
zöldfelületfejlesztés lakótelepi környezetben” téma kapcsán feltételes közbeszerzési 
eljárás került kiírásra a Patak utcai parkoló megépítésével összefüggésben.  

Forgalmi rend változtatással kapcsolatos döntések kapcsán: 

 A Maros utca - Szófia utca kereszteződésben kihelyezett 10 t jelzésképpel 
ellátott „Súlykorlátozás” (KRESZ 38. ábra) közúti jelzőtábla helyett 10 t 
jelzésképpel ellátott „Tehergépkocsival behajtani tilos” (KRESZ 44. ábra) 
közúti jelzőtábla került kihelyezésre. 

 A gyalogos forgalom biztonságosabbá tétele érdekében a Bartók Béla krt. 
Szabó Miklós utca csomópontnál a kijelölt gyalogátkelő előtt, a Bartók B.krt. 
9/b. sz. ingatlan elé „Megállni Tilos” jelzőtábla került kihelyezésre. A „Kijelölt 
gyalogátkelőhely” jelzőtáblák sárga fluoreszkálós hátterű „Kijelölt 
gyalogátkelőhely” táblákra cserélődnek és felfestésre kerülnek „Kijelölt 
gyalogátkelőhely” burkolati jelek is.    

 Az Esterházy A. u. – Horváth Boldizsár körút kereszteződésében a rálátási 
háromszög biztosítása érdekében a Horváth B. krt. 19. sz. előtt 15 m hosszon 
megállási tilalom került bevezetésre „Megállni tilos” (KRESZ 60. ábra) és „15 
m” kiegészítő tábla kihelyezésével, és a szegély mellett folyamatos sárga 
vonal felfestése mellett. 

 A Városstratégiai, Idegenforgalmi és Sport Bizottság 28/2023. (II.21.) VISB 
számú határozatában kérte, hogy a Paragvári u. – Szűrcsapó u. – Rohonci út 
– Bartók B. krt. által határolt terület forgalmi rend felülvizsgálatára kerüljön sor 
indikatív árajánlat kérésére. A legkedvezőbb árajánlat bruttó 1.892.300,- Ft 
volt. A 2023. évi költségvetésben nem áll rendelkezésre fedezet. 

 A Bartók B. krt. 1. sz. ingatlan előtt a Paragvári úti jelzőlámpás csomópont 
felálló sávja előtt rendszerint kisteherautók parkolnak, ezért a nagy forgalmú 
időszakok idején a felállások biztosítása érdekében indokolt volt a Bartók B. 
krt. 1. sz. ingatlan előtt kihelyezni a „Megállni tilos” jelzőtáblát. 

Sajnálatos módon a kiviteli tervekkel rendelkező két tömbbelsői parkoló (Rohonci út 
26-36, Patak u.) forrás hiányában nem tudott megvalósulni. Szeretném a következő 
év költségvetésében a forrás fedezetét biztosíttatni. 

A 2019-2024 önkormányzati ciklus ez ideig tehát a COVID-19 járvány a központi 
forráselvonások, valamint az energiaválság takarékoskodási intézkedései és az 



ezekkel összefüggő szociális háló bővítésének jegyében telt el. Jelentősen javuló 
gazdasági környezetre a jövőben sem számítok, de nem leszek elégedett a vállalt és 
végzett munkámmal, ameddig nem sikerül a ciklus végére elvégezni a Szófia utcai 
Gyöngyös-híd akadálymentesítésé és a Markusovszky utcai híd rekonstrukcióját, 
Vereczkei és Lipp Vilmos utcák csapadékvíz elvezetését, valamint mindazon út és 
járda felújítását, amelyet a körzetem lakói megalapozottan kérnek így különösen:   

 Horváth B. krt. (11-es Huszár u.- Hadnagy u.) járda és kerékpár útfelújítása 

 Akacs Mihály utca (Szűrcsapó- Hargita közti szakasz) útfelújítása; 

 Hargita utca szakaszos útfelújítása; 

 Bartók Béla kerékpárút és járda felújítása; 

 Vörösvár utca járdafelújítása. 

Folyamatos és állandó kapcsolatot tartva intéztem a közterületekkel és lakossági 
panaszokkal kapcsolatos ügyeket. Így a zöld területeken való tiltott parkolásokat 
(Tószer tér, Patak utca), a Gyöngyös-patak medrének és partjainak rendbetételét a 
Vízügyi Igazgatóság bevonásával.    

Nagyon sok lakossági panasz, bejelentés érkezett hozzám (is) az utak, járdák, 
közterületek állapotára. Ezeket lehetőséghez képest igyekeztem soron kívül 
orvosoltatni a Városüzemeltetési osztály közreműködésével. Sajnos azt kell 
mondanom, a legjobb szándék ellenére sem sikerült minden esetben maradéktalanul 
eleget tenni a lakossági elvárásoknak. Hiába volt a több alkalommal elvégzett 
kátyúztatás (pl.: Patak utca, Domonkos utca- Kórházköz, Rohonci 26-36 parkoló, 
stb.) újra és újra előjöttek e hibák. A megoldást jelen –és más területeken, utcákban 
a teljes, komplex járda és úttest felújításában látom. Minderre azonban a jelen 
központi költségvetési elvonásokkal terhelt beszámolási időszakban lehetősége sem 
volt önkormányzatunknak.        

Karácsonyi ünnepek alkalmából dr. László Győző, Horváth Soma és dr. Czeglédy 
Csaba képviselőtársaimmal a szociálisan rászoruló, körzetben élő családoknak, 
tartós élelmiszer csomagot osztottunk.  

Hagyományőrző módon megtartottam körzetem rászoruló családainak szervezett 
karácsonyi ünnepségünket, melyet 75 tartós élelmiszercsomagot osztottam ki 
megemlékező műsor keretében. Ez utóbbiban köszönetet mondok a Művészeti 
Szakgimnázium fiatal kis művészeinek.  

Megválasztásommal összefüggő városi képviselői szolgálatom során igyekeztem a 
közjót szolgálni, függetlenül a körzetleosztásoktól.  

Cselekedeteimet a legjobb szakmai meggyőződés és szociális érzékenység 
határozta meg és fogja ezután is meghatározni.  

 

 

 

Kopcsándi József 
Szombathely Megyei Jogú város  

önkormányzati képviselő 


